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{xtypo_quote} U ponedjeljak, 8. veljae, u
Sredi&scaron;njem sjedi&scaron;tu Zajedni&scaron;tva Hrvata u Rumunjskoj održana je
prva redovna sjednica Izvr&scaron;nog vije�a ZHR-a.
{/xtypo_quote}



 


 Glavne toke dnevnoga reda odnosile su
se na projekte i godi&scaron;nje programe akcija kojih ima u vidu svaka
mjesna organizacija Zajedni&scaron;tva te na organizatorijske probleme
ustanove.


Sastanak je zapoeo s predstavljanjem
projekta budžeta ZHR-a, u kojemu su bili obuhva�eni prijedlozi
tro&scaron;kova i dohotka za teku�u godinu. Za akcije tijekom 2013.,
izdvojit �e se 10,47% iz godi&scaron;njeg prorauna ZHR-a, &scaron;to iznosi
221 tisu�e leja. Sudjelovanje Kara&scaron;evske zore na raznim folklornim
festivalima diljem države, dodjeljivanje poklona i podržavanje
djejih akcija povodom djejeg dana i boži�ne jelke,
dodjeljivanje nagrada najboljim na&scaron;im uenima, podržavanje
tradicije fa&scaron;anaka, organiziranje i podržavanje godi&scaron;njih
tradicionalnih i religioznih slavlja u svim mjestima Tami&scaron;ke i
Kara&scaron;-severinske županije gdje žive Hrvati, proslava
sedamdesetogodi&scaron;njaka, ugo&scaron;�avanje raznih kulturno umjetnikih
dru&scaron;tava iz Hrvatske, &scaron;portska natjecanja i festival &bdquo;Dan
Lilia&ldquo;, samo su neke od akcija koje �e Zajedni&scaron;tvo financirati
tijekom godine.



Dr. Milja Vatav, predsjednik
klokotike lokalne organizacije ZHR-a predložio je jo&scaron; tri dodatne
akcije koje tamo&scaron;nja mjesna organizacija namje-rava poduzeti u 2013.
godini: organiziranje proslave &bdquo;In memoriam Ðure� Vatav
(1938-2005)&ldquo;; sudjelovanje KUD-a Klokoti na folklornoj sceni iz
Bu&scaron;evca iz Republike Hrvatske povodom obljetnice &bdquo;40 godina
prijateljstva Bu&scaron;evac-Klokoti&ldquo;  i sudjelovanje istog ansambla u
Velikoj, R. Hrvatska. &bdquo;Odu&scaron;evljen sam s va&scaron;im prijedlogom akcije
&ndash; &bdquo;In memoriam&ldquo; &ndash; i uvjeren sam da �ete dobiti potporu
Zajedni&scaron;tva &scaron;to se tie impliciranja u organiziranje ovog
doga�aja, ali postoji jedna sumnja u vezi s va&scaron;im folklornim
ansamblom da �e prihvatiti biti pod okriljem Zajedni&scaron;tva, a to je
neophodno ukoliko se želi financiranje od strane ZHR-a. Da se
financiranje odobri, mora se najprije rije&scaron;iti status KUD-a iz
Klokotia i tek nakon toga može se dalje razgovarati o projektima
vezanih uz va&scaron; ansambl&ldquo; &ndash; odgovorio je predsjednik Milja Radan
na izložene klokotike projekte.


Jedan važan subjekt
razgovora na sastanku bio je ponovno impliciranje Zajedni&scaron;tva u
daljnje nadziranje i nagra�ivanje ponajboljih olimpijca hrvatskog
jezika. &bdquo;Olimpijada na hrvatskom jeziku odvija se pretežito s
uenicima iz na&scaron;ih sela i bila bi &scaron;teta da zbog nesuglasicama s
organizatorima uskratimo na&scaron;oj djeci pravo nagra�ivanja&ldquo; &ndash;
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zapoeo je debatu profesor Ðure� Jankov. &bdquo;Zajedni&scaron;tvo se
povuklo radi toga &scaron;to organizatori nisu prihvatili sve odredbe
pravilnika odvijanja olimpijade, na koje smo mi u nekoliko navrata
upozorili, a koje su se posebice odnosile na preskakanje pojedinih
faza Olimpijade. Zbog toga su se javile situacije kada su se nekim
uenicima nepravilno dodjelivala prva mjesta na ovome natjecaaju.
Ali, ako vi smatrate da ne trebamo vi&scaron;e voditi rauna o tim
stvarima, onda �emo se ponovno usmjeriti na stazu organiziranja
akcija za olimpijadu&ldquo; &ndash; bio je mi&scaron;ljenja profesor Milja Radan.


Dalje se razgovaralo o
potrebi organiziranja jednog znanstvenog simpozija u Kara&scaron;evu.
Op�eprihva�eno mi&scaron;ljenje bilo je da se mora razraditi jedan
prirunik o povijesti na&scaron;e  hrvatske manjine. Kako bi se taj
ambiciozni projekt ostvario mora se u nj ukljuiti jedan &scaron;to ve�i
kolektiv ljudi iz svih sfera naobrazbe. Tek nakon toga mogu se
pozvati na struni simpozij i drugi strunjaci iz na&scaron;e države,
ali i iz matine Hrvatske, kako bi i oni doprinijeli u realizaciji
ovog, zasad, ideala.


Pri kraju sjednice predsjednik
Komunalne organizacije Lupak, Ðure� Jankov, želio je rije&scaron;iti
komplicirani i nejasni status doktora Milje Vatava u okviru
organizacije. Naime, kao &scaron;to stoji u svom izlaganju, Koordinacijski
odbor je izbacio ove jeseni iz svojih redova predsjednika Lokalne
organizacije Klokoti, zbog nepodržavanja Zajedni&scaron;tva na lokalnim
izborima u 2012. godine, kada je odluio kandidirati kao
&bdquo;independent&ldquo;. Nakon &scaron;to bija&scaron;e izbaen iz navedene strukture,
doktor Vatav saziva mjesnu organizaciju u Klokotiu, gdje ponovno
dobiva podr&scaron;ku njezinih lanova. U takvoj situaciji, javilo se kao
mogu�e rije&scaron;enje za izlazak iz krize iskljuenje klokotike
mjesne organizacije iz okvira ZHR-a. Ali, budu�i da ta odluka nije
bila donesena na sastanku Zemaljske konferencije (vrhovno rukovode�e
tijelo Zajedni&scaron;tva i jedino rukovode�e tijelo koje može odobriti
takvu odluku!), javilo se pitanje kako bi se trebalo nadalje
postupiti s predsjednikom klokotike filijale. &bdquo;Jedino mogu�e
rije&scaron;enje je da Koordinacijski odbor, ukoliko želi da ponovno primi
u svoje lanarstvo Milju Vatava, poni&scaron;ti svoju prethodnu odluku o
iskljuenju&ldquo; &ndash; zakljuio je predsjednik Radan.


Da li �e Koordinacijski
odbor primiti natrag svog biv&scaron;eg lana ili ne, otkrit �emo tek
nakon ponovnog sastanka lanova ovog rukovode�eg tijela.


Daniel
Lucacela
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